
Protokół Nr 29/2017 

z obrad XXIX Sesji Rady Gminy Wejherowo VII Kadencji 

z dnia 24 kwietnia 2017 r. 
 

 

Sesja rozpoczęła się o godzinie 12
08

, 
a
 zakończyła się o godzinie 14

50
. 

 

Ad.1. Sprawy regulaminowe: 

 

a) Obrady XXIX Sesji Rady Gminy Wejherowo otworzył Przewodniczący Rady Gminy 

Wejherowo Hubert Toma. Przewodniczący Rady przywitał radnych, wójta gminy, zastępcę 

wójta, skarbnika, sekretarza, prawnika, kierowników referatów, sołtysów oraz media. 

 

b) Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności radnych stwierdził prawomocność 

obrad. Na stan ogólny 21 osobowy w momencie otwarcia obrad uczestniczyło 19 radnych. 

Nieobecni radni: G. Baran, Sz. Laga. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

  

c)Przewodniczący Rady zapytał czy są jakieś uwagi do harmonogramu porządku obrad XXIX 

Sesji Rady Gminy Wejherowo.   

Głos zabrał wójt H. Skwarło, który poprosił o wprowadzenie zmian do porządku obrad 

poprzez dodanie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości położonej we wsi 

Łężyce. Projekt uchwały został przygotowany na druku Nr 359/17. 

Nie wniesiono innych uwag do porządku obrad XXIX Sesji Rady Gminy Wejherowo. 

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem nowego 

haromonogramu porządku obrad XXIX Sesji Rady Gminy Wejherowo. 

Rada Gminy Wejherowo w głosowaniu przyjęła 18 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”,  

1 głos „wstrzymujący” niniejszy porządek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 

a) otwarcie sesji, 

b) stwierdzenie prawomocności obrad, 

c) zatwierdzenie porządku obrad, 

d) przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Wejherowo. 

2. Informacje Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

3. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 
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4. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Centrum Integracji Społecznej 

prowadzonego przez Lokalną Grupę Działania „Małe Morze” – DRUK Nr 347/17, 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 

fragmentu wsi Pętkowice w Gminie Wejherowo, na obszarze pola golfowego –  

DRUK Nr 348/17, 

c) nabycia nieruchomości położonej we wsi Bolszewo – DRUK Nr 349/17, 

d) nabycia nieruchomości położonej we wsi Bolszewo – DRUK Nr 350/17, 

e) wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat –  

DRUK Nr 351/17, 

f) nadania nazwy ulicy w Warszkowie – DRUK Nr 352/17, 

g) pozbawienia statusu pomnika przyrody – DRUK Nr 353/17, 

h) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na cel publiczny na rzecz 

samorządowej instytucji kultury pod nazwą Biblioteka i Centrum Kultury Gminy 

Wejherowo, nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Bieszkowicach – 

DRUK Nr 354/17, 

i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2028 – DRUK Nr 355/17, 

j) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wejherowo – DRUK Nr 356/17, 

k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wejherowo – DRUK Nr 357/17, 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalania maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez 

szkoły wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia 

objętych dofinansowaniem w 2017 roku – DRUK Nr 358/17. 

 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych. 

7. Wolne wnioski.  

8. Zakończenie sesji. 

Porządek obrad XXIX Sesji Rady Gminy stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

d) przyjęcie protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Wejherowo. 

Przewodniczący obrad zapytał, czy radni wnoszą uwagi do protokołu. 

Nie wniesiono uwag ani zapytań do przedmiotowego protokołu. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

protokołu z obrad XXVIII Sesji Rady Gminy Wejherowo. 

Rada Gminy w/w protokół przyjęła 19 głosami „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”. 
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Ad.2. Informacje Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Informacje z działalności w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt – H. Skwarło, 

informując m.in. o: 

 wydano 22 zarządzenia regulujące bieżące funkcjonowanie urzędu m.in.: w sprawie 

ustalenia harmonogramu czynności w postępowaniu rekrutacyjnym oraz postępowaniu 

uzupełniającym na rok szkolny 2017/2018 dla przedszkoli, oddziałów przedszkolnych 

w szkołach podstawowych oraz klas pierwszych szkół podstawowych; w sprawie 

zmiany budżetu Gminy na 2017 rok; w sprawie wprowadzenia scentralizowanych 

zasad rozliczeń podatku VAT Gminy Wejherowo oraz w jej jednostkach 

budżetowych; w sprawie zmiany zarządzenia wójta dotyczącego odwołania i 

powołania członków gminnego zespołu interdyscyplinarnego w Wejherowie; w 

sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania na 

zadanie pn. „Modernizacja, rozbudowa oraz nadbudowa OSP w Gościcinie”;w 

sprawie powołania Komisji Przetargowej do przeprowadzenia postępowania na 

zadanie pn. „Budowa ulicy Sienkiewicza i części ulicy Orzeszkowej w Bolszewie” a 

także druga część „Przebudowa odcinka ulicy Klonowej w Bolszewie”; w sprawie 

przygotowania oraz przeprowadzenia procedury konkursowej na stanowisko 

Dyrektorów Szkół oraz Przedszkola w Gminie Wejherowo; w sprawie wprowadzenia 

regulaminu organizacyjnego Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych; w sprawie regulaminu prowadzenia kontroli przestrzegania zasad i 

warunków korzystania z zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych,  

 w okresie międzysesyjnym Wójt odwiedził dwoje jubilatów, którym przekazał 

życzenia, kwiaty oraz upominki, 

 od 24 marca do 11 kwietnia w Gminie Wejherowo odbywały się zebrania sołeckie. 

Pierwsze z nich odbyło się 24 marca w Zbychowie, natomiast 11 kwietnia zamknięto 

cykl zebrań sołeckich w miejscowości Bolszewo. W zebraniach sołeckich uczestniczył 

wójt, zastępca wójta a także sekretarz gminy. Głównymi tematami zebrań sołeckich 

były m.in. podział środków z rezerwy celowej a także wolne wnioski mieszkańców 

poszczególnych sołectw, 

 4 kwietnia w leśnictwie Kępino odbyło się coroczne sadzenie drzew. Tym razem, 

zalesienie nowych terenów miało miejsce w okolicach jeziora Stobór. Tegoroczną 

edycję edukacyjno-promocyjną Posadź Las z Leśnikiem zorganizowano pod hasłem   
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„ 1000 drzew na minutę”. W ciągu blisko 2 godzin, ponad 100 ochotników zasadziło 

prawie 12 tys. drzew. Po raz pierwszy w tej akcji uczestniczyli także przedstawiciele 

Stowarzyszenia Emerytów i Rencistów Gminy Wejherowo, 

 od 7-10 kwietnia odbywały się V dni Piaśnickie Gminy Wejherowo.Podczas czterech 

dni wydarzeń uczczono pamięć ofiar III Rzeszy. Z okazji uroczystości piaśnickich 

odbyły się także uroczystości przy pomniku głównym, biegi piaśnickie, rajd 

gwieździsty, rajd rowerowy a także olimpiada wiedzy o martyrologii piaśnickiej. 

Wydarzenia te poprzedzone były składaniem wiązanek i upamiętnieniu ofiar Piaśnicy, 

 22 kwietnia w miejscowości Luzino odbył się Wojewódzki Turniej Kół Gospodyń 

Wiejskich. Koło Gospodyń Wiejskich z Bolszewa, po wygranym etapie powiatowym 

reprezentowało podczas turnieju nasz teren. W czasie uroczystości wójt gminy złożył 

gratulacje a także wręczył gospodyniom kwiaty oraz upominki,  

 27 marca wójt uczestniczył w Zgromadzeniu Komunalnego Związku Gmin „Dolina 

Redy i Chylonki”, 

 14 kwietnia wójt oraz kierownik Referatu Inżynierii Środowiska  Tomasz Drozdowski 

uczestniczyli w spotkaniu z Prezesem Spółki PEWIK  Henrykiem Tomaszewskim, 

 21 kwietnia wójt uczestniczył w imprezie pt. „ Europa naszym wspólnym 

domem”zorganizowaną przez Samorządową Szkołę Podstawową w Bolszewie, 

  29 marca zastępca Wójta wraz z kierownikiem Referatu Gospodarki Przestrzennej 

wzięli w udział w naradzie w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenów przygranicznych Wejherowa i Gościcina. W trakcie dyskusji 

zaprezentowane zostały robocze plany zagospodarowania przestrzennego na terenie 

miasta. Zgłoszone zostały przewidywane problemy związane z obsługą 

komunikacyjną tego terenu a także koniecznością miejscowego zagospodarowania 

wód opadowych górnego tarasu i zbocza tak zwanej „górki bolszewskiej”, 

 30 marca przedstawiciel Gminy wraz z zastępcą Wójta uczestniczyli w spotkaniu 

zorganizowanym przez Miasto Reda nt. „Gospodarowania wodami opadowymi i 

roztopowymi”. Reda i Rumia zaprezentowały działania związane z kształtowaniem 

dokumentów planistycznych, inwentaryzacją zlewni i urządzeń deszczowych, 

zakupem urządzeń pomiarowych, rozbudową infrastruktury deszczowej skierowanej 

na retencjonowanie wód i współpracą z podmiotami prywatnymi w zakresie 

odwadniania nieruchomości, 
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 3 kwietnia wójt wraz z zastępcą Wójta spotkał się z zastępcą Starosty 

Wejherowskiego, dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych oraz przedstawicielem 

Zakładu Produkcyjnego „Libet” z Gościcina. Na spotkaniu omówiono zakres 

planowanej przebudowy drogi powiatowej do Kochanowa w Gościcinie, starania 

gminy o wykonanie sygnalizacji świetlnej na skrzyżowaniu z drogą krajową nr 6 oraz 

o uzyskanie znaczącego wsparcia finansowego lub materiałowego dla wykonania tej 

inwestycji, 

 7 kwietnia odbyło się spotkanie w Urzędzie Gminy Wejherowo z przedstawicielami 

spółki PEWIK odpowiedzialnych za realizację rozbudowy sieci sanitarnej w Gminie 

Wejherowo. Omówiono zasady realizacji poszczególnych zadań w szczególności 

zwrócono uwagę na zajmowanie pasów drogowych, właściwe odtwarzanie 

nawierzchni drogowych w celu zminimalizowania uciążliwości dla mieszkańców,  

 12 kwietnia zastępca Wójta na zaproszenie Starosty Wejherowskiego uczestniczył w 

spotkaniu z mieszkańcami ulicy Kochanowskiej w Gościcinie w sprawie przebudowy 

drogi powiatowej prowadzącej do Kochanowa. Gmina Wejherowo uzależniła 

wsparcie finansowej tej inwestycji od partycypacji Zakładu Produkcyjnego „Libet” 

oraz wystąpienia realnych oszczędności na innych zadaniach inwestycyjnych. Wójt 

poinformował, że na daną chwilę nie ma możliwości przeznaczenia środków na to 

zadanie, gdyż dwoma zadaniami zaplanowanymi do realizacji na rok 2017, które 

uzyskały wsparcie Gminy oraz są zaplanowane w budżecie to „ Remont drogi 

powiatowej Zamostne-Zelewo” oraz „ Odwodnienie drogi powiatowej w Gowinie”,  

 

/o godz. 12
16 na

 obrady sesji przybył radny Sz. Laga. W obradach uczestniczy 20 

radnych/ 

 19 kwietnia zastępca Wójta z kierownikiem Referatu Inżynierii Środowiska 

uczestniczyli w roboczym spotkaniu w PEWIK z dyrektorem ds. Technicznych i 

Rozwoju oraz kierownikiem Działu Technicznego w sprawie uzgodnień dokumentacji 

technicznej kanalizacji sanitarnej Orla, Paradyża a także fragmentu Bolszewa. 

Ustalono także zasady podłączania nieruchomości w Kąpinie do rozbudowywanej 

sieci sanitarnej, likwidację starego, nieszczelnego systemu kanalizacyjnego w Kąpinie 

oraz działań zmierzających do przekazania sieci wodociągowej w Kąpinie do spółki 

PEWIK.  Kolejnym tematem spotkania było ustalenie harmonogramu oraz zasad 

wspólnych działań związanych z budową sieci kanalizacji sanitarnej oraz 
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perspektywicznej budowy sieci wodociągowej na terenie Gowina. W trakcie spotkania 

poznano także wytyczne spółki PEWIK dotyczące rozbudowy infrastruktury wodno-

kanalizacyjnej dla Gowina i Pętkowic,  

 19 kwietnia zastępca Wójta spotkał się w Urzędzie Gminy z właścicielami zakładu 

„Gruba Recykling” z Gościcina, podczas, którego przekazał problemy zgłaszane przez 

mieszkańców ulicy Klimka w Gościcinie oraz radnych.  Właściciele poinformowali, 

że podjęli już działania w celu poprawy obsługi komunikacyjnej zakładu a pozostałe 

zagadnienia zostaną przeanalizowane. Wójt poinformował o planowanej w 

najbliższym czasie wizycie wraz z zastępcą oraz radnymi na terenie zakładu. 

 

Następnie wójt przedstawił informacje z działalności w okresie międzysesyjnym: 

 w ramach działalności Referatu Spraw Obywatelskich: 

 przyjęto 257 wnioski o wydanie dowodu osobistego, 

 wydano 257 dowodów osobistych, 

 unieważniono 183 dowody osobiste, 

 przyjęto 23 zgłoszenia o utracie dowodu osobistego, 

 wszczęto 1 postępowanie administracyjne dot. wymeldowania z miejsca pobytu 

stałego, 

 wydano 4 decyzje administracyjne: 2 dot. wymeldowania z miejsca pobytu stałego          

oraz 2 umorzenia postępowania, 

 na pobyt stały zameldowało się 79 osób, 

 na pobyt czasowy zameldowało się 10 osób, 

 wymeldowały się 33 osoby z miejsca pobytu stałego, 

 urodziło się 51 dzieci, 

 zmarło 14 osób, 

 aktualnie na terenie Gminy Wejherowo zameldowane na pobyt stały są 24 003osoby 

(poprzednio wg stanu na 16.03.2017r. 23 920różnica 

+ 83 osób), a na pobyt czasowy 282osoby, 

 między sesjami w Referacie Spraw Obywatelskich sprawy załatwiało 738 osób. 

 

W ramach działalności Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej: 

 liczba nowych wniosków – 219, 

 liczba wydanych decyzji – 188, 
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 liczba wypłaconych świadczeń – 14 146, 

 kwota wypłaconych świadczeń –  3 155 513,00 zł, 

 od początku obowiązywania świadczenia wychowawczego tzw. 500+ do dnia 

dzisiejszego na 3 004 złożonych wniosków, wydano 3 080 decyzji, wypłacono 

świadczeń na kwotę 23 492 187 zł, 

 przeprowadzono 56 wywiadów środowiskowych oraz 3 wywiady alimentacyjne. 

Prowadzono 20 kontraktów socjalnych oraz udzielono 18 konsultacji 

psychologicznych. Pracownicy socjalni w ramach współpracy z Bankiem Żywności 

przekazali 113 rodzinom paczki żywnościowe, 

 aktualnie procedura „Niebieskiej Karty” realizowana jest w 41 środowiskach 

rodzinnych zagrożonych przemocą.W okresie międzysesyjnym zostały wszczęte 3 

procedury „Niebieska Karta”. Odbyło się 48 spotkań grup roboczych, w których skład 

wchodzili: pracownicy socjalni, policjanci, psycholog GOPS Wejherowo oraz 

przedstawiciele szkół, 

 w okresie międzysesyjnym poniesiono wydatki na opiekę i wychowanie dzieci 

przebywających w placówkach (14 dzieci) i rodzinach zastępczych (14 dzieci) na 

łączną kwotę 21 422 zł, 

 pod opieką asystenta rodziny znajduje się 15 rodzin. Asystent wizytował rodziny 45 

razy, 

 członkowie Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych odbyli 1 

zaplanowane posiedzenie. Wpłynęły 3 nowe zgłoszenia dotyczące osób 

nadużywających alkoholu, 

 w okresie międzysesyjnym przyznano 45 kart w ramach realizacji ustawy Karta Dużej 

Rodziny. Od początku trwania programu przyznano łącznie 2 690 kart, 

 na podstawie porozumienia ze Starostą Wejherowskim 5 osób bezrobotnych 

rozpoczęło wykonywanie prac społecznie użytecznych w jednostkach organizacyjnych 

gminy, 

 w ramach profilaktyki w okresie międzysesyjnym prowadzono zajęcia Placówek 

Wsparcia Dziennego w Gowinie i Warszkowie oraz Klubów Gier w Kniewie, 

Ustarbowie, Orlu i Gniewowie. Dofinansowano organizację zajęć profilaktycznych z 

zakresu przeciwdziałania alkoholizmowi (warsztatowych o tematyce wielkanocnej) 

dla 60 dzieci z SSP w Orlu oraz SG w Bolszewie organizowanych przez Koło 

Gospodyń Wiejskich w Bolszewie. Kontynuowana jest realizacja partnerskich 
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projektów dofinansowanych ze środków Unii Europejskiej: „System Aktywizacji 

Społeczno – Zawodowej w Powiecie Wejherowskim I i II” – rozpoczęły się zajęcia 

kulturalne oraz z umiejętności organizacji czasu wolnego w Placówce Wsparcia 

Dziennego w Warszkowie. Wartość projektów skierowana do mieszkańców gminy 

Wejherowo: 764 673,67 zł, w tym wkład własny – 123 701,92 zł. 

 

W ramach działalności Biblioteki i Centrum Kultury: 

 28 marca – zwiedzanie i warsztaty zumby dla uczniów z klasy Ia z SSP Gościcino, 

 31 marzec – 1 kwiecień – udział w biblioteki w Międzynarodowym projekcie - Noc z 

Andersenem dla dzieci w bibliotece – 46 dzieci uczestniczyło w nocnych grach, 

zabawach, warsztatach, szukaniu skarbów i czytaniu bajek, 

 artyści ceramicy 2 osoby z Bolszewa (Państwo Baranowscy) w ramach współpracy 

polsko-francuskiej przez 3 dni w marcu byli we Francji na „Wiosennych Targach 

Artystycznych” organizowanych przez gminę Darnetal, 

 6 kwietnia – dzieci z przedszkola Samorządowego w Gościcinie miały spotkanie 

związane z różnymi technikami w sztuce (22 dzieci), 

 7 kwietnia – spotkanie z delegacją francuską uczestniczącą w obchodach Piaśnickich – 

temat spotkania: „Współpraca polsko-francuska w 2017 i 2018 roku” – uczestniczyło 

16 osób w tym przedstawiciele wszystkich partnerów po stronie polskiej i 4 osoby z 

Francji, 

 10 kwietnia – zwiedzanie i warsztaty wielkanocne dla uczniów klasy 4e z SSP 

Bolszewo (19 osób), 

 22 kwietnia – koncert Gminnej Orkiestry Dętej w Szczecinie, za który otrzymała 

3 500 zł, 

 BCK przystąpiło do Konkursu grantowego „Wspieramy rozwój” gdzie można 

pozyskać dofinansowanie na działania w bibliotece do kwoty 30 000 zł, 

 w ramach Narodowego Programu Rozwoju Czytelnictwa Priorytet 1 BCK otrzyma w 

2017 roku 11 600 zł na zakup nowości wydawniczych, 

 zakończył się konkurs fotograficzny – łącznie w trzech kategoriach wzięło udział 84 

osoby, które nadesłały 147 zdjęć. Rozstrzygnięcie konkursu w Tygodniu Bibliotek w 

maju, 

 warsztaty artystyczne w marcu - 229 osoby tygodniowo, 

 sekcje stałe – orkiestra, chór, teatr – 81 osób tygodniowo, 
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 w Dyskusyjnym Klubie Książki – 34 osoby, 

  wypożyczenia książek wzrosły o 100% w stosunku do lutego, to samo dotyczy 

odwiedzin czytelników.  W miesiącu lutym i marcu w Bibliotece przy ul. Reja 

zapisało się –569 nowych czytelników, w Bibliotece w Nowym Dworze 

Wejherowskim – 20 czytelników, natomiast w filii w Gościcinie – 46 czytelników.  W 

Bibliotece w Bolszewie w miesiącu lutym wypożyczono 813 książek, natomiast w 

marcu 2185. W Bibliotece w Nowym Dworze Wejherowskim w lutym wypożyczono 

194 książki, zaś w marcu 208.  Filia w Gościcinie natomiast w lutym wypożyczyła 

czytelnikom 79 książek, tymczasem w marcu 196. Łącznie w lutym wypożyczono 

1086 książek, natomiast w marcu 2589. Biblioteki łącznie w miesiącu lutym 

odwiedziło 1017 czytelników, zaś w marcu 1388, 

 BCK poinformowała, że 6 maja w Dworku Drzewiarza odbędzie się Przegląd 

Zespołów Rockowych z Kaszub.  

 

W ramach działalności Referatu Oświaty i Spraw Społecznych: 

 zgodnie z podpisaną umową z Wojewodą Pomorskim za pośrednictwem Kuratorium 

Oświaty przekazano wg stanu na 10 kwietnia b.r. wniosek na kwotę 8.081,00 zł na 

dofinansowanie pracodawcy kosztów kształcenia młodocianego pracownika, 

 na prośbę MEN, przekazano informacje o liczbie strajkujących szkół w naszej Gminie 

w dniu 31 marca. W akcji strajkowej wzięła udział SSP Bolszewo, gdzie protestowało 

51 nauczycieli. Do szkoły w tym dniu przybyło 5 uczniów, którym dyrekcja zapewniła 

opiekę, 

 w dniu 30 marca odbyło się szkolenie z obsługi programu SIGMA, na którym pracują 

szkoły i przedszkole oraz ROSS. Ze względu na zmiany w oświacie, przeanalizowano 

tworzenie arkusza organizacji pracy szkół wg nowych przepisów, 

 sporządzono sprawozdanie z rozliczenia środków Funduszu Pracy za I kwartał 2017 r. 

Środki w wysokości 19.960 zł. zostały wypłacone pracodawcom na dofinansowanie 

kosztów kształcenia młodocianych pracowników, 

 zgodnie z rozporządzeniem MEN w sprawie wynagrodzeń nauczycieli, przygotowano 

nowe wymiary uposażenia dla dyrektorów placówek oświatowych Gminy Wejherowo, 

 przygotowano zarządzenie w sprawie przygotowania procedury konkursowej na 

kandydatów na stanowiska dyrektorów: SSP w Bolszewie, SSP w Gowinie, SSP w 
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Orlu, SSP w Nowym Dworze Wejherowskim a także Przedszkola Samorządowego w 

Gościcinie, 

 zorganizowano szkolenie dla nauczycieli języka kaszubskiego, które przeprowadził 

Tomasz Fopke – dyrektor Muzeum Piśmiennictwa i Muzyki Kaszubsko-Pomorskiej  

w Wejherowie, 

 w terminie do 21 kwietnia dyrektorzy szkół przedkładają projekt arkusza organizacji 

pracy szkoły na rok szkolny 2017/18 wraz z opinią związków zawodowych 

zrzeszających nauczycieli. Do 28 kwietnia arkusze zostaną przekazane do 

zaopiniowania przez Kuratora Oświaty w Gdańsku. Następnie zatwierdzone przez 

Wójta, zostaną przekazane dyrektorom do 30 maja, 

 podpisano 2 nowe umowy z rodzicami na dowóz dzieci niepełnosprawnych do 

placówek oświatowych, 

 udzielono dotacji dla 4 przedszkoli niepublicznych oraz 3 punktów przedszkolnych na 

terenie Gminy Wejherowo w wysokości 161 804,23 zł, 

 sporządzono decyzję dot. dotacji celowej na m-c kwiecień br. dla Gimnazjum 

Towarzystwa Salezjańskiego w Kniewie w wysokości 56 362,86 zł, 

 Przekazano dofinansowanie na: Gminny Konkurs Matematyczny dla uczniów klas III 

organizowany przez SSP w Gościcinie – 1 000,00 zł;Gminny Konkurs „Rodno 

Mowa” organizowany przez SSP w Nowym Dworze Wejherowskim – 1 196,68 zł; 

Gminny Konkurs plastyczny„ Kolorowa Wielkanoc” organizowany przez 

Samorządowe Gimnazjum w Bolszewie – 995,13 zł. 

SPORT 

 sporządzono i podpisano umowy z organizacjami pozarządowymi na łączną sumę 

6.200,00 zł. Stowarzyszenia otrzymały dotację na realizację zadań publicznych gm. 

Wejherowo w 2017 roku z zakresu ochrony dóbr kultury i dziedzictwa 

narodowego:Koło Gospodyń Wiejskich Bolszewo, zadanie publiczne pt. „Palimy 

znicze na cmentarzu ewangelickim”. Przekazana kwota dotacji - 700,00 zł; 

Ochotnicza Straż Pożarna Kniewo, zadanie publiczne pt. „Przekazanie nowego wozu 

bojowego”. Przekazana kwota dotacji – 500,00 zł; Bolszewski Klub Rowerowy 

Cyklista, zadanie publiczne pt. „Szlakiem dworów i pałaców północnych Kaszub”. 

Przekazana kwota dotacji 5.000,00 zł, 
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 udzielono wsparcia organizacyjnego, finansowego i rzeczowego podczas: 

„Pomorskiego Pucharu Dogtrekkingu – Zbychowo 2017”. Zakupiono 120 sztuk 

medali oraz „Halowej Ligi Piłki Nożnej – Gowino 2017”. Łącznie w lidze udział 

wzięło 6 zespołów i udzielono wsparcia finansowego w wysokości 600,00 zł, 

 wsparto organizacyjnie i finansowo V Dni Piaśnickie Gminy Wejherowo. Koszt 

finansowy poniesiony w związku z organizacją biegu wyniósł 10.800,00 zł. W biegu 

głównym na dystansie 10 km wzięło udział 525 osób, natomiast w biegu dzieci i 

młodzieży 240 osób, 

 Referat Oświaty i Spraw Społecznych wraz z nauczycielami wychowania fizycznego 

zorganizował zawody w ramach Gminnych Igrzysk Młodzieży Szkolnej w Mini 

Koszykówce Dziewcząt i Chłopców odbywających się w dniach 23-24.03.2017 r. 

Zawody odbyły się na sali sportowej w Gościcinie i były eliminacją do zawodów 

powiatowych. 

 

W ramach działalności Referatu Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego: 

 wystawiono cztery skierowania na badania lekarskie dla strażaków ochotników z 

jednostek: OSP Orle (1), OSP Gościcino (1), OSP Nowy Dwór Wejherowski (2), 

 skierowano 15 strażaków ochotników na szkolenie podstawowe jednoetapowe  

do KP PSP w Wejherowie z jednostek: OSP Gościcino - 4 strażaków,OSP Kniewo - 3 

strażaków,OSP Gniewowo - 2 strażaków, OSP Gowino -2 strażaków,OSP Orle - 2 

strażaków,OSP Nowy Dwór Wejherowski – 2 strażaków, 

 dokonano wymiany drzwi zewnętrznych w OSP w Gowino za kwotę 1.750,00 zł. oraz 

wymiany pieca gazowego wraz z instalacją grzewczą w kotłowni i montażem wkładu 

kominowego w remizie OSP Bolszewie za kwotę 15.000,00 zł, 

 zakupiono dla jednostki OSP Kniewo gniazdo wtykowe z kablem prądowym i 

zintegrowanym przewodem powietrznym do pojazdu Mercedes Benz za 1.837,62 zł, 

 w ramach ogłoszonego konkursu plastycznego na temat,, 25 lat PSP- Profesjonalni, 

Sprawni, Pomocni” na poziomie gminnym Komisja wyróżniła najlepsze prace w 

kategoriach szkół podstawowych i gimnazjum. Wszystkie prace zostały przekazane do 

Starostwa Powiatowego w Wejherowie gdzie wezmą udział w konkursie plastycznym 

na poziomie powiatowym, 
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 w imieniu kierownika Referatu Zarządzania Kryzysowego, wójt zwrócił się z prośbą 

do wszystkich mieszkańców o aktywny udział oraz włączenie się do akcji poprzez 

promowanie kampanii, Stop pożarom traw” na terenie Gminy Wejherowo.  

W 2016 roku w kraju powstało 32 442 pożary traw, spłonęło 12 036 ha traw oraz 

odnotowano 6 ofiar śmiertelnych i 81 rannych, 

 17 marca kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego wziął udział w szkoleniu z 

obrony cywilnej nt.,, Prawo humanitarne wobec współczesnych wyzwań – rola i 

miejsce w administracji publicznej” organizowanym w Gdańsku przez Komendanta 

Głównego Państwowej Straży Pożarnej – Szefa Obrony Cywilnej Kraju, 

 22 lutego kierownik Referatu Zarządzania Kryzysowego wziął udział w debacie pod 

nazwą,, Porozmawiajmy o bezpieczeństwie – możesz mieć  

na nie wpływ”, która została zorganizowana w Komendzie Powiatowej Policji w 

Wejherowie.W debacie uczestniczyli także przedstawiciele lokalnych samorządów 

oraz innych instytucji, 

 przesłano do Starostwa Powiatowego ,, Wykaz zagrożeń na terenie gminy 

Wejherowo” w celu opracowania wspólnych procedur działania. 

 

W ramach działalności Referatu Gospodarki Przestrzennej: 

 wydano 15 decyzji o warunkach zabudowy i 2 decyzje o ustaleniu lokalizacji 

inwestycji celu publicznego, w tym: na budowę sieci kanalizacji sanitarnej w 

miejscowości Łężyce oraz na rozbudowę sieci wodociągowej w Pętkowicach, 

 wydano: 55 zaświadczeń o przeznaczeniu działek w planie, 10 wypisów i wyrysów z 

planu, 12 postanowień opiniujących zgodność projektu podziału nieruchomości z 

planem lub decyzja o warunkach zabudowy w tym o wydzielenie drogi dojazdowej 

wzdłuż drogi krajowej nr 6 w Gościcinie; wydzielenie poszerzenia ulicy Malinowej w 

Gościcinie a także wydzielenie terenów pod dwie przepompownie ścieków w Orlu, 

 trwają prace nad projektami planów: dla fragmentu wsi Góra (teren FOOD trade) – 

projekt planu wyłożony do publicznego wglądu w dniach 13.03.2017-03.04.2017, 

dyskusja publiczna odbyła się dnia 15.03.2017 r., termin składania uwag upłynął dnia 

18.04.2017 r., wpłynęła 1 uwaga; dla fragmentu Bolszewa Osiedle za rzeką projekt 

wysłany do uzgodnienia i zaopiniowania;dla zmiany mpzp Bieszkowice we 

fragmencie (droga wojewódzka) – wysłane zawiadomienia o przystąpieniu do 

sporządzenia mpzp do instytucji, projekt planu przygotowywany do prezentacji;dla 

Gościcina – Kolonii - wysłane zawiadomienia o przystąpieniu do sporządzenia mpzp, 
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projekt planu przygotowywany do prezentacji wójtowi;dla fragmentu wsi Góra (teren 

na południe od żwirowni Orlexu) – po uwzględnieniu przez Wójta uwag do 

wyłożonego projektu planu, projekt został poprawiony i ponownie wysłany do 

uzgodnienia z Wojewódzkim Pomorskim Konserwatorem Zabytków, Konserwator nie 

uzgodnił projektu planu, w związku, z czym złożone zostało zażalenie do Ministra 

Kultury,  

 zmiana planu dla fragmentu Góry-Paradyż została opublikowana w Dzienniku 

Urzędowym z dnia 24.03.2017 r. i weszła w życie 08.04.2017 r, 

 podpisano umowę na sporządzenie mapy do zmiany planu dla fragmentu Sopieszyna 

(świetlica), 

 w dniu 10.04.2017 r. złożono do Starostwa pismo z uwagami do postępowania w 

sprawie pozwolenia na budowę 50 budynków mieszkalnych jednorodzinnych w 

zabudowie szeregowej w ośmiu zespołach oraz zjazdu z ul. Strażackiej w Bolszewie, 

 

W ramach działalności Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Środowiska: 

NIERUCHOMOŚCI 

 zakupiono na własność Gminy Wejherowo na cele publiczne  

3 nieruchomości: działka o pow. 0,0280 ha, położona w Sopieszynie przy ulicy 

Wejherowskiej; działki o pow. 0,0151 ha oraz o pow. 0,0453 ha, obręb Orle,  

z przeznaczeniem pod budowę przepompowni i poszerzenie ulicy Bukowej,  

 otrzymano umową darowizny prawo własności nieruchomości  

o łącznej powierzchni 0,2115 ha, stanowiących drogę wewnętrzną o nazwie ulica 

Jarzębinowa. Posiadanie prawa własności tych działek przez Gminę jest oczekiwane 

przez mieszkańców, 

 dokonano zamiany nieruchomości działki o pow. 0,1800 ha na działkę o pow. 0,3336 

ha w obrębie Kniewo.  Działka nr 165/41 ( 0,3336 ha) ma służyć celom publicznym, 

 w wyniku przeprowadzonego postępowania spadkowego po Panu Franciszku Wanke, 

Gmina Wejherowo nabyła prawo własności zabudowanej nieruchomości, stanowiącej 

działkę o pow. 0,4982 ha, położonej w Gowinie przy ulicy Łąkowej. Po uzyskaniu w 

księgach wpisu własności, zostanie przeprowadzona inwentaryzacja nieruchomości, 

 dokonano sprzedaży w trybie bezprzetargowym działki o pow. 0,0233 ha położonej w 

Kąpinie, z przeznaczeniem na poprawę warunków zagospodarowania nieruchomości 

przyległej działki za cenę 22.511,49 zł brutto, 
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 zawarto umowy dzierżawy nieruchomości gminnych: część działki o pow. 0,4512 ha, 

położonej w Bolszewie przy Artparku, z przeznaczeniem na potrzeby wypożyczalni 

sprzętu rekreacyjnego, w tym utrzymania terenów zielonych oraz działka o pow. 

0,0500 ha położonej w Gowinie przy ulicy Długiej, z przeznaczeniem na cele 

ogrodnicze; ponadto zawarto umowę dzierżawy części gruntu stanowiącego działkę o 

pow. 0,0278 ha, obręb Gościcino, z przeznaczeniem pod komunikację publiczną tj. 

funkcjonowanie ciągu pieszo – rowerowego oraz utrzymania i eksploatacji urządzeń 

znajdujących się na przedmiotowej nieruchomości,  

 sporządzono i podano do publicznej wiadomości wykazy nieruchomości 

przeznaczonych do dzierżawy: część działki o pow. 0,0360 ha, położonej w Bolszewie 

przy Wesołej, z przeznaczeniem na cele mieszkaniowe oraz działka o pow. 0,0225 ha, 

położonej w miejscowości Gniewowo przy ulicy Spacerowej. Przedmiotowa 

nieruchomość będzie podlegała sprzedaży w trybie bezprzetargowym, 

 ogłoszono pierwszy przetarg ustny nieograniczony na sprzedaż nieruchomości 

gruntowej, niezabudowanej, położonej w Kąpinie przy ulicy Akacjowej stanowiącej 

własność Gminy Wejherowo. Cena wywoławcza 134 394,00 zł netto. (90,44 zł/1m²) . 

Przetarg odbędzie się w tut. Urzędzie dnia 17 maja o godz. 10.00, 

 w miesiącu marcu wystawiono okresowe faktury dotyczące czynszu za dzierżawę 

terenu nieruchomości, lokali użytkowych, stanowiących własność gminy Wejherowo 

oraz czynszu mieszkaniowego za lokale komunalne i socjalne - łącznie 21 faktur, na 

łączną kwotę 28 407,87 zł, 

 

ODSZKODOWANIA 

 w związku z niekorzystnym orzecznictwem, dziś jesteśmy zmuszeni regulować 

nieprawidłowe praktyki ustalania odszkodowań w poprzednich latach. Pomimo, że 

podziały miały miejsce często kilkadziesiąt lat temu, wiąże się to z wypłatą 

odszkodowań po aktualnych cenach nieruchomości. W tym trybie wypłacono 

odszkodowanie 272.490,00 zł za działkę stanowiącą ulicę Św. Huberta w Bolszewie o 

pow. 3971 m
2
. Podział miał miejsce w 1996 r.,   
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ZARZĄDZANIE GRUNTAMI 

 sporządzono nowych 6 umów na zajęcie terenu stanowiącego własność Gminy 

Wejherowo pod urządzenia infrastruktury technicznej. Łączna kwota zawartych umów 

opiewa na kwotę 5.829,47 zł., 

 wydano 9 decyzji administracyjnych dot. naliczania opłaty adiacenckiej z tytułu 

podziału nieruchomości. Kwota z opłat 22.351,05 złotych, 

 

GEODEZJA 

 wydano 11 zawiadomień o nadaniu numeru porządkowego dla nieruchomości, 

 wszczęto 8 nowych postępowań podziałowych na wniosek właścicieli, 

 wydano 14 decyzji podziałowych, w wyniku, których powstało 40 nowo 

wydzielonych działek w Bieszkowicach, Bolszewie, Gościcinie, Gowinie, 

 zakończono prace geodezyjne z urzędu, związane z działaniami gminy, tj.: wydzielono 

teren pod przepompownię w miejscowości Orle – budowa kanalizacji sanitarnej przy 

ul. Kwiatowej; zakończono prace związane z wydzieleniem terenu na podstawie MPZ 

w Gościcinie – fragment ulicy Ziemskiej; sfinalizowano wydzielenie terenu celu 

publicznego – placu zabaw w Gościcinie przy ul. Źródlanej, 

 przeprowadzono postępowanie rozgraniczeniowe w Zbychowie celem ustalenia 

znaków granicznych dla działki stanowiącej ulicę Polną, 

OCHRONA ŚRODOWISKA I USUWANIE DRZEW 

DRZEWA I ŁOWIECTWA 

 wydano 9 decyzji – zezwoleń na usunięcie 24 drzew: zezwoleniena usunięcie 7 drzew 

w pasie drogi nr 224 w Sopieszynie; dla Zarządu Drogowego dla Powiatu Puckiego i 

Wejherowskiego – zezwolenie na usunięcie 1 drzewa – modrzewia przy krzyżu w 

Gowinie; dla Parafii Rzymskokatolickiej w Gowinie – zezwolenie na usunięcie 16 

drzew z cmentarza parafialnego, 

 na nasz wniosek Starosta Wejherowski w 2 decyzjach zezwolił na usunięcie 67 drzew 

(głównie topoli, obumierających i stwarzających zagrożenie bezpieczeństwa dla 
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użytkowników drogi), w tym 38 drzew rosnących w pasie drogi prowadzącej  

z Gowina do Pętkowic, 

 zwrócono się do Zarządu Województwa Pomorskiego o odszkodowanie za zniszczenie 

boiska w Łężycach przez dziki.  

 

W ramach działalności Zespołu ds. Funduszy Zewnętrznych: 

 Po złożeniu wymaganych przez UMWP wyjaśnień do wniosku o  

dofinansowanie 21 kwietnia wpłynęło zaproszenie do podpisania umowy na  

dofinansowanie zadania pn.: „Budowa węzła integracyjnego Gościcino wraz  

z trasami dojazdowymi”. Całkowita wartość projektu: 2.281.800,00 zł w  

tym przyznana przez OM G-G-S kwota pomocy wynosi 761.577,00 zł.  

Podpisanie umowy nastąpi 25 kwietnia, 

 14 kwietnia złożono wyjaśnienia do wniosku o dofinansowanie  

zadania pn.: "Poprawa efektywności energetycznej budynków użyteczności  

publicznej Gminy Wejherowo” dla: budynku Urzędu Gminy Wejherowo  

przy ul. Transportowej 1 w Wejherowie; budynku komunalnego w Gościcinie  

przy ul. Drzewiarza 2;Samorządowej Szkoły Podstawowej w  

Gościcinie; Samorządowej Szkoły Podstawowej w Orlu. Całkowita wartość projektu: 

9.118.678,40 w tym kwota pomocy 4.842.018,23 zł.     

 

W ramach działalności Zespołu ds. Zamówień Publicznych: 

 

 z dniem 20.04.2017r. podpisano umowę nazadanie:,,Budowa drogi gminnej pomiędzy 

Sopieszynem, Ustarbowem, Gowinem i Gościcinem, jako nowego połączenia 

okalającego Miasto Wejherowo” – odcinek III Gowino – Gościcino. Zadanie to 

uzyskało dofinansowanie w ramach Programu rozwoju gminnej i powiatowej 

infrastruktury drogowej i termin realizacji umowy przewidziano do dnia 29 września 

2017r., 

 w dniu 04.04.2017r. ogłoszono przetarg na  rozbudowę Samorządowej Szkoły 

Podstawowej w Gowinie wraz z zagospodarowaniem terenu oraz wyposażeniem 

całego obiektu. Zakres przedmiotu zamówienia obejmuje: budowę budynku szkoły z 

salami lekcyjnymi – dziewiętnaście sal, w tym piętnaście sal normatywnych dla około 

25 uczniów, dwie sale z zapleczami i toaletami, dwie sale specjalistyczne, gabinet 

terapii zajęciowej, gabinet logopedy, stołówkę z zapleczem, świetlicę, szatnię dla 
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uczniów, toalety dla uczniów i nauczycieli; połączenie z istniejącym budynkiem 

szkoły. Termin składania ofert ustalono na dzień 25.04.2017r, natomiast zakończenie 

inwestycji przewidziano do końca czerwca 2018r., 

 powtórzono przetarg na ,,budowę ul. Sienkiewicza i części ul. Orzeszkowej w 

Bolszewie oraz przebudowę odcinka ul. Klonowej w Bolszewie” z podziałem na dwie 

części. W poprzednio prowadzonym przetargu  nie złożono żadnej oferty.  

Termin składania ofert przewidziano na dzień 26.04.2017r., 

 z dniem 07.04.2017r. ogłoszono przetarg na kolejny etap  przebudowy, rozbudowy 

oraz nadbudowy przebudowywanego budynku Ochotniczej Straży Pożarnej przy ul. 

Drzewiarza w Gościcinie. Zakres zadania obejmuje wykonanie robót zgodnie z 

dokumentacją projektową. Termin składania ofert przewidziano na dzień 26.04.2017r., 

natomiast wykonanie zadania przewidziano do końca sierpnia 2018r., 

 W  ogłoszonym przetargu na rozbudowę sieci wodociągowych i kanalizacyjnych na 

terenie Gminy Wejherowo – etap II  z podziałem na 3 części złożono następujące 

oferty:w części pierwszej dotyczącej rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej w Kąpinie 

(ul. Stefana Batorego) w ramach Lokalnej Inicjatywy Inwestycyjnej złożono 3 oferty 

(najtańsza 97.157,23 zł. brutto oraz najdroższa 185.000,00 zł. brutto); w części drugiej 

dotyczącej rozbudowy sieci wodociągowej w Sopieszynie w ramach Lokalnej 

Inicjatywy Inwestycyjnej złożono 4 oferty ( najtańsza 56.826,00 zł. brutto i najdroższa 

192.514,32 zł. brutto); w trzeciej części dotyczącej przebudowy sieci wodociągowej w 

Nowym Dworze Wejherowskim (ul.Ks. Leona Heyke) złożono 3 oferty (najtańsza 

79.950,00 zł. brutto natomiast najdroższa 99.000,00 zł. brutto), 

 w ogłoszonym przetargu na budowę ul. Polnej w Bolszewie na odcinku długości 167 

mb od skrzyżowania z  ul. Ogrodową złożono dwie oferty. Pierwsza z nich na kwotę 

509.776,78 zł. brutto, natomiast druga na kwotę 494.100,84 zł. brutto. Dokonano już 

wyboru i wybrano tańszą ofertę. Oferentem najkorzystniejszej oferty jest firma 

G.M.M. Marzena Gaffka z siedzibą Tyłowo-Dąbrowa 28, 84-106 Leśniewo ,  

 28.03.2017r. podpisano umowę na montaż, demontaż i utrzymanie w należytym stanie 

technicznym oznakowania nazw ulic na terenie Gminy Wejherowo w roku 2017. 

Wartość umowną ustalono do kwoty 16.525,00 zł brutto,  

 31.03.2017r. podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej dla zadania 

„Remont mostu nad rzeką Redą w ciągu ul. Polnej w miejscowości Bolszewo”.Zakres 

przedmiotu umowy obejmuje dokonanie ekspertyzy technicznej istniejącej konstrukcji 
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mostu, na podstawie, której wykonany zostanie projekt techniczny. 

Wartość umowną ustalono na kwotę 19.900,00 zł. brutto.Termin wykonania umowy 

ustalono przy założeniach, że do 31.10.2017 r. nastąpi złożenie wniosku o pozwolenie 

na budowę/zgłoszenie robót oraz do 31.12.2017 r. uzyska się ostateczną decyzję o 

pozwoleniu na budowę/zgłoszenie robót. Wójt, poinformował także, że ekspertyzę już 

uzyskano i wynika z niej, że stan techniczny mostu jest w bardzo złym stanie i należy 

zamknąć w najbliższym czasie możliwość jakiekolwiek ruchu drogowego na tym 

moście, 

 04.04.2017r podpisano umowę na wykonanie operatów wodno – prawnych oraz 

uzyskanie skutecznych pozwoleń wodno – prawnych dla następujących 

obszarów:odprowadzenie wód opadowych z obszaru od ul. Jaskółczej w Bolszewie do 

ul. Kasztanowej w Gościcinie; odprowadzenie wód opadowych z obszaru ul. 

Chłopskiej w Bolszewie, 

 06.04.2017r. podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej - „Projekt  

budowy przedszkola w Gościcinie”. W ramach zadania umowy należy wykonać 

projekt budowy przedszkola dla 200 – 250 dzieci (8 – 10 oddziałów) wraz z 

zagospodarowaniem terenu i infrastrukturą towarzyszącą obejmujący: 

wielowariantową koncepcję budowy Samorządowego Przedszkola wraz z 

zagospodarowaniem terenu i infrastrukturą towarzyszącą; wykonanie koncepcji 

ścieżki ekologicznej – edukacja ekologiczna poszanowanie wody; wielobranżową 

dokumentację budowlaną i wykonawczą budowy Samorządowego Przedszkola w 

Gościcinie wraz z infrastrukturą towarzyszącą oraz dokumentację projektową ścieżki 

ekologicznej – edukacja ekologiczna poszanowanie wody wraz z uzyskaniem 

ostatecznej decyzji o pozwoleniu na budowę. Obiekt należy przystosować dla osób 

niepełnosprawnych.Wynagrodzenie umowne ustalono na kwotę 75. 522,00 zł brutto. 

Wykonawca zobowiązany jest : do 6 maja 2017 r. wykonać wielowariantową 

koncepcję; do 6 września 2017r. wykonać dokumentację projektową; do 30 grudnia 

2017 r. uzyskać prawomocną decyzję o pozwoleniu na budowę, 

 11.04.2017.r podpisano umowę na wykonanie dokumentacji projektowej przebudowy 

ul. Kościelnej w Gowinie. Kwotę umowną tytułem wynagrodzenia ustalono na 

19.680,00 zł brutto. Wykonawca do 11.12.2017 r.powinien uzyskać decyzję o 

pozwoleniu na budowę lub skuteczne zgłoszenie oraz dostarczyć przedmiar robót, 

kosztorys inwestorski, specyfikacje techniczne wykonania i odbioru robót 

budowlanych, 
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 12.04.2017r. podpisano umowę na wykonanie odnowienia oznakowania poziomego 

cienkowarstwowego. Kwotę umowną ustalono na  19.495,50 zł. brutto. Wykonawcą 

tego zadania jest Spółdzielnia Usług Wielobranżowych w Rumi ul. Grunwaldzka 33, 

84-230 Rumia, 

 

W ramach działalności Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej: 

INWESTYCJE DROGOWE 

 wyłoniono wykonawcę na pełnienie nadzoru inwestorskiego w branży elektrycznej 

nad realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn.: „Budowa drogi gminnej pomiędzy 

Sopieszynem, Ustarbowem, Gowinem, Gościcinem, jako nowego połączenia 

drogowego okalającego Miasto Wejherowo – odcinek III Gowino-Gościcino”. Biuro 

Obsługi Inwestycji „INWEST-WYBRZEŻE” z Gdyni. Koszt: 12 546,00 zł brutto, 

 wyłoniono wykonawcę na pełnienie nadzoru inwestorskiego w branży sanitarnej nad 

realizacją przedsięwzięcia inwestycyjnego pn.: „Budowa drogi gminnej pomiędzy 

Sopieszynem, Ustarbowem, Gowinem, Gościcinem, jako nowego połączenia 

drogowego okalającego Miasto Wejherowo – odcinek III Gowino-Gościcino”. NPI-

PROJEKT Łukasz Formela z Bolszewa. Koszt: 4 920,00 zł brutto, 

 wyłoniono wykonawcę na „Budowę muru oporowego na skrzyżowaniu drogi 

wojewódzkiej nr 218 z drogą wewnętrzną  w Bieszkowicach”. Firma: G.M.M. 

Marzena Gaffka. Koszt: 44 833,71 zł brutto. Termin: 4 miesiące od podpisania 

umowy, 

 wykonano dokumentację projektową oraz uzyskano skuteczne zgłoszenie robót 

budowlanych dla zadania: „Projekt budowy ulicy Świerkowej wraz z odwodnieniem 

w Bolszewie”.Koszt opracowania: 23 001,00 zł brutto, 

INWESTYCJE KOMUNALNE 

 Firma „SOLARSYSTEM” z Myślenic wykonała dokumentację pn. „Program 

funkcjonalno-użytkowy obiektów użyteczności publicznej Gminy Wejherowo” do 

prowadzonego naboru wniosków o dofinansowanie projektów w ramach poddziałania 

10.1.1. (efektywność energetyczna) – RPO WP 2014-2020 – dla projektów 

realizowanych w ramach mechanizmu Zintegrowanych Inwestycji Terytorialnych 

(ZIT) w trybie pozakonkursowym. Łączny koszt: 27 060,00 zł brutto. 
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BIEŻĄCE UTRZYMANIE DRÓG 

 wycięto 4 jesiony w Sopieszynie, 5 brzózek w pasie ul. Różanej oraz krzaki w pasie 

ul. Kwiatowej w Zbychowie, a także krzaki: ul. Słoneczna w Gościcinie, ul. Huberta 

w Bolszewie, ul. Jeziorna Ustarbowo, ul. Akacjowa Kąpino. Łączny koszt: 9 500,00 zł 

brutto, 

 wykonano projekt stałej zmiany organizacji ruchu (oznakowanie poziome) na ul. 

Słonecznej w miejscowości Bolszewo, 

 zawarto umowę na dzierżawę drogi Zbychowo- Reda do 31.12.2018 r. Opłata roczna 

wynosi 34 392,00 zł netto, 

 wykonano niwelację skarpy w pasie ul. Kaszubskiej w Gowinie za kwotę 4 000,00 zł 

brutto, 

 wykonano udrożnienie przepustów przy stawach w Kąpinie. Koszt: 615,00 zł brutto, 

 zlecono ciecia sanitarne 7 drzew przy ul. Rogowskiego oraz 2 drzew przy ul. Szkolnej 

w Górze. Koszt: 2 460,00 zł brutto. Termin wykonania: 10.05.2017r, 

 

SPRAWY KOMUNALNE 

 

 podpisano umowę z Wojewodą Pomorskim na dotację celową w wysokości 18 000 zł 

na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych na terenie Gminy Wejherowo. 

 

DECYZJE I UZGODNIENIA wydane w okresie międzysesyjnym 

 decyzje na umieszczenie urządzeń w pasie drogowym - 11 szt., 

 decyzje na zajęcie pasa w celu prowadzenia robót- 15 szt., 

 uzgodnienia zjazdów- 24 szt, 

 wójt, poinformował o ogłoszonym przez Zarząd Dróg Wojewódzkich w Gdańsku 

przetargu pn. „Poprawa bezpieczeństwa w ciągu drogi wojewódzkiej nr 224 w m. 

Sopieszyno”.Zadanie polega na zaprojektowaniu, uzyskaniu wszelkich niezbędnych 

opinii, uzgodnień, pozwoleń i prawomocnych decyzji administracyjnych wraz z 

pełnieniem nadzoru autorskiego w trakcie realizacji zadania oraz wykonaniu robót 

budowlanych. Zakres zamówienia obejmuje: zaprojektowanie i wykonanie dwóch 

zatok autobusowych; zaprojektowanie i wykonanie chodnika w rejonie skrzyżowania i 

na dojściu do zatok autobusowych; zaprojektowanie i wykonanie remontu nawierzchni 

jezdni na odcinku między projektowanymi zatokami autobusowymi wraz z nimi 
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polegający na sfrezowaniu i ułożeniu dwóch warstw bitumicznych; zaprojektowanie i 

wykonanie elementów odwodnienia drogi w sposób zapewniający prawidłowe 

odprowadzenie wód opadowych, w tym budowę przepustu pod drogą wojewódzką; 

wykonanie niezbędnych wycinek drzew i krzewów, w tym uzyskanie decyzji na 

wycinkę oraz na zniszczenie gatunków chronionych; wykonanie remontu istniejących 

poboczy na remontowanym odcinku; zaprojektowanie i wykonanie stałej organizacji 

ruchu i oznakowanie zgodnie z zatwierdzonym projektem; zaprojektowanie i 

wykonanie sygnalizacji świetlnej wzbudzanej przez pieszych i przez pojazdy 

poruszające się na drodze wojewódzkiej nr 224 z nadmierną prędkością; 

zaprojektowanie i wykonaniem dodatkowego oświetlenia „dedykowanego” dla 

przejścia dla pieszych ew. przebudowę kolidującej infrastruktury technicznej. Termin 

składania ofert wyznaczony jest do dnia 24.04.2017 r., 

 

W ramach działalności Referatu Inżynierii Środowiska: 

INWESTYCJE 

 rozpoczęto prace związane z budową kanalizacji sanitarnej w Łężycach (Rogulewo), 

w najbliższym czasie rozpoczną się prace przy budowie kanalizacji w Gościcinie 

(Zibertowo), Bolszewie i Kąpinie oraz wodociągu w Gościcinie (obszar ul. Cichej), 

 trwa opracowanie dokumentacji projektowej na rozbudowę sieci wodociągowej i 

kanalizacyjnej w Gościcinie w rejonie ul. Strażackiej oraz rozbudowę sieci 

wodociągowej w miejscowościach Orle (ul. M. Konopnickiej) w Kniewie (ul. 

Szeroka), w Bolszewie (ul. Kręta). – łączny koszt 32.742,00zł – etap uzgodnień,  

 wystąpiono do PEWIK Gdynia o wydanie warunków technicznych na rozbudowę 

kanalizacji sanitarnej w rejonie ul Kochanowskiej w Gościcinie, 

 rozpoczęto prace związane z przebudową sieci wodociągowej w ul. Heyki w Nowym 

Dworze Wejherowskim, jako bezpośrednie przygotowanie do budowy drogi, 

 

EKSPLOATACJA WOD- KAN 

 wydatki bieżące: 

- oprowadzenie ścieków z Łężyc do PEWIK – 6 013,73 zł 

- zakup wody od PEWIK(Warszkowo) – 3 029,02 zł 

- energia elektryczna – 3 788,80 zł 

            - koszty badań wody – 1 168,50 zł 
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 wystawiono faktury za usługi świadczone przez Urząd Gminy w zakresie wod-kan na 

kwotę ponad 121 500zł brutto, 

 wystawiono 15 warunków technicznych przyłączenia wody do nieruchomości i na 

rozbudowę sieci wodociągowych i kanalizacyjnych, 11 informacji w sprawie 

przyłączenia nieruchomości do sieci wodociągowej i kanalizacyjnej. Dokonano 6 

odbiorów nowych przyłączy wodociągowych, 

 zawarto 15 umów na dostawę wody i odprowadzanie ścieków z odbiorcami, 

 wezwano 15 osób do zawarcia umowy na odprowadzanie ścieków (Pętkowice, 

podłączenie do kanalizacji osiedla Sierra), 

 wystosowano wezwania do podłączenia nieruchomości w rejonie ul. Drzewiarza i 

Południowej w Gościcinie do kanalizacji sanitarnej, 

 zlecono wykonanie kontrolnych odczytów wodomierzy na terenie miejscowości 

Gniewowo, 

SPRAWY ZWIĄZANE Z GOSPODAROWANIEM ODPADAMI 

 wystosowano 23 wezwań w sprawach opłaty śmieciowej: w związku z nowo 

zameldowanymi osobami,  

 od 22.04.2017 r. tj. sobota rozpoczną funkcjonowanie Sezonowe Punkty Zbiórki 

Odpadów Zielonych – pierwszy uruchomiony punkt będzie funkcjonował w 

Bolszewie przy ul. Szkolnej 52 na terenie PGSS „Kaszubia”. Sezonowe Punkty 

Zbiórki Odpadów Zielonych mają na celu wspieranie zbiórki odpadów zielonych spod 

posesji nieruchomości zamieszkałych, 

 w trakcie realizacji jest zbiórka odpadów wielkogabarytowych w formie tzw. 

„wystawek”. W najbliższym terminie odbędą się w następujących sołectwach: 

13.05.2017 r. Gniewowo, Zbychowo; 

20.05.2017 r. Gościcino – sektor I (północna część) 

27.05.2017 r. Gowino, Pętkowice, 

 w sołectwach są organizowane społeczne akcje sprzątania, które oprócz celu 

proekologicznego również aktywizacją społeczność lokalną. Powyższe akcje odbyły 

się już w Kąpinie (01.04.2017 r. podstawiono 2 kontenery), w Bolszewie (08.04.2017 

r. podstawiono 2 kontenery), w Gowinie os. Zaciszne Zalesie – 2 kontenery oraz w 

Bieszkowicach – 1 kontener (22.04.2017r.). Akcje są organizowane przez sołtysów 

oraz stowarzyszenia działające na terenie gminy, wspierane przez Urząd Gminy 

Wejherowo, poprzez podstawienie kontenerów. 
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POZOSTAŁE 

 na podstawie zgłoszeń mieszkańców i wpływających wpłat prowadzono ewidencję 

psów należących do mieszkańców. Do dnia 20.04.2017 r. zarejestrowano 540 psów 

(+23).  

 

/o godz. 13
05

 na obrady sesji przybyła radna G. Baran. W obradach uczestniczy 21 

radnych/ 

 

W ramach działalności Powiatowo - Gminnej Spółdzielni Socjalnej „Kaszubia”: 

 wójt, poinformował, że Spółdzielnia Kaszubia wykonuje swoje zadania na podstawie 

zadań zleconych przez Gminę w ramach podpisanej umowy pomiędzy Spółdzielnią a 

Gminą Wejherowo. Umowa ta obejmuje: utrzymanie czystości i porządku na terenach 

sołectw, utrzymanie dróg gminnych, ulic, mostów, placów oraz organizacji ruchu, 

utrzymanie zieleni i zadrzewień (z wyjątkiem tych wymagających uzyskania decyzji 

administracyjnych), utrzymanie gminnych obiektów zarządzanych przez Gminę 

(przystanków autobusowych oraz obiektów administracji), utrzymanie obiektów 

rekreacyjnych, obiektów urządzeń sportowych, małej architektury na terenie Gminy 

Wejherowo, usuwanie i oczyszczanie ścieków komunalnych obejmujących wywóz 

nieczystości płynnych z obiektów Gminy Wejherowo oraz ze zbiornika 

bezodpływowego w Kąpinie, 

 spółdzielnia prowadzi zbiórkę i czasowe magazynowanie zużytego sprzętu 

elektronicznego i elektrycznego a także odpadów niebezpiecznych ( umowa z 

Komunalnym Związkiem Gmin Doliny Redy i Chylonki), 

 spółdzielnia realizuje także usługę opróżniania zbiorników bezodpływowych i 

transportu nieczystości do punktu zlewnego w Gościcinie z takich obiektów jak: SSP 

w Górze, SSP w Orlu, SSP w Gowinie, SSP w Nowym Dworze Wejherowskim oraz z 

Dworku Drzewiarza w Gościcinie, 

 spółdzielnia świadczy usługi w zakresie wykonywania prac konserwatorskich, 

mających na celu utrzymanie sprawności technicznych pomieszczeń i wyposażenia 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, 

 przeprowadzono odpiaszczanie dróg gminnych w sołectwach: Góra, Gniewowo, Orle, 

Bolszewo (ul. Długa, Leśna, Szkolna- częściowo), Gościcino ( ul. Słoneczna, Szeroka- 

chodnik), 
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 realizowano także porządkowanie dróg i chodników na terenie sołectw: Ustarbowo, 

Warszkowo, Kniewo, Nowy Dwór Wejherowski, Zbychowo, Reszki, 

 na terenie Gościcina zlikwidowano dwa dzikie wysypiska śmieci (zebrano 50 140 l. 

worków), 

 sprzątnięto odcinki dróg: od ul. Drzewiarza do ul. Słonecznej w Gościcinie (zebrano 

15 140 l. worków) oraz od Grzybowej do Dworskiej (zebrano 17 140 l. worków), 

 zlikwidowano dzikie wysypisko śmieci przy zbiegu ulicy Robakowskiej i Wrzosowej 

a także uprzątnięto drogę leśną od ul. Wrzosowej do Cmentarza w Gościcinie, 

 zebrano i wywieziono zmieszane odpady komunalne z siedziby spółdzielni (13 

kontenerów śmieci o łącznej pojemności 91m
3
) a także z sołectw Bieszkowice, 

Warszkowo, Orle, Zbychowo, Nowy Dwór Wejherowski ( łącznie 7,7 m
3
), 

 na terenie Artparku w Bolszewie uzupełniono piasek pod urządzeniami rekreacyjnymi 

(10t), Spółdzielnia otrzymała bezpłatnie piasek od p. Jerzego Grotha, 

 spółdzielnia prowadzi także wywóz nieczystości płynnych ze zbiornika w Kąpinie, z 

budynku komunalnego Warszkowie i Gniewowie, 

 w ramach współpracy z sołectwami, gdzie zostali oddelegowani poszczególni 

pracownicy spółdzielni przekazano narzędzia do wykonywania prac porządkowych, 

natomiast w okresie zimowym także piasek i sól, 

 zakupiono nowy samochód dla Spółdzielni Kaszubia ( Fiat Ducato za kwotę 95.500,00 

zł), 

  w spółdzielni zatrudniono: 8 osób (pełny etat), 5 osób (1/2 etatu), 6 osób (umowa 

zlecenie). Zatrudnionym zorganizowano szkolenie BHP, badania lekarskie, kursy 

obsługi pilarek mechanicznych, kursy obsługi kos spalinowych i urządzeń do 

pielęgnacji zieleni. W kursach uczestniczyło 10 osób a łączny koszt szkoleń wyniósł 

10.000,00 zł,  z czego Powiatowy Urząd Pracy w Wejherowie przekazał 7.500, 00 zł. 

Jedną osobę skierowano na kurs prawa jazdy do obsługi ciągnika. Koszt kursu wynosi 

3.000,00 zł i całkowicie jest finansowany przez Powiatowy Urząd Pracy. 

 

Głos zabrał radny A. Formella, przewodniczący Klubu Gospodarna Gmina prosząc  

o 10 minut przerwy w obradach. 

Przewodniczący Rady H. Toma ogłosił 10-minutową przerwę, po czym wznowiono obrady. 
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Ad.3. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady Gminy. 

Nie wniesiono. 

 

 

Ad.4.  Podjęcie uchwał w sprawach: 

 

a) wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia z Centrum Integracji Społecznej 

prowadzonego przez Lokalną Grupę Działania „Małe Morze” – DRUK Nr 347/17 

 

Uzasadnienie do powyższej uchwały przedstawiła E. Zarębińska-Szczodra, dyrektor 

Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej, mówiąc: „podjęcie uchwały ułatwi Gminnemu 

Ośrodkowi Pomocy Społecznej w kierowaniu osób wymagających wsparcia. Na naszym 

terenie mamy Klub Integracji Społecznej, chcemy korzystać z oferty centrów, jako ośrodka z 

większymi możliwościami. Jest to dla nas dobre rozwiązanie i taka możliwość da nam 

zwiększenie oferty dla naszych mieszkańców”. 

Głos zabrał radny J. Daniszewski, przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych, 

informując, iż Komisja zapoznała się z programem i poparła projekt uchwały na druku  

Nr 347/17. Ponadto przewodniczący Komisji Oświaty i Spraw Społecznych poinformował, że 

Komisja pozytywnie opiniuje projekty uchwał związanych z oświatą, tj. na druku Nr 358/17. 

Debaty nad uchwałą nie było.  

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 347/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/343/2017 w sprawie:wyrażenia zgody na zawarcie 

porozumienia z Centrum Integracji Społecznej prowadzonego przez Lokalną Grupę 

Działania „Małe Morze” podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu wsi Pętkowice w Gminie Wejherowo, na obszarze pola golfowego –  

DRUK Nr 348/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że mapka i uzasadnienie do uchwały zostały już 

przedstawione. Właściciel Sierra Golf wystąpił do Wójta Gminy Wejherowo z wnioskiem o 

zmianę ustaleń planu miejscowego w związku z planowaną inwestycją rozbudowy 

infrastruktury służącej celom działania pola golfowego.  
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Następnie głos zabrał radny S. Bieszk, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Spraw 

Komunalnych, mówiąc: „Komisja na swoim posiedzeniu w dniu 21 kwietnia br. opiniowała 

projekt uchwały: na druku Nr 348/17 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Pętkowice w Gminie Wejherowo, 

na obszarze pola golfowego. Opinia Komisji: do terenu objętego uchwałą obowiązuje 

miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego, przystąpienie do wprowadzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla Pętkowic ma na celu 

wprowadzenie zmian umożliwiających rozbudowę infrastruktury służącej lepszym działaniom 

pola golfowego tj. sklep z artykułami do grania w golfa, parking, wiata. Komisja jednogłośnie 

pozytywnie opiniuje projekty tych uchwał i wnosi do Rady o ich uchwalenie”.  

Debaty nad uchwałą nie było.  

Następnie Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały na druku 

Nr 348/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/344/2017 w sprawie: przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Pętkowice w 

Gminie Wejherowo, na obszarze pola golfowego, podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

 

c) nabycia nieruchomości położonej we wsi BolszewoDRUK Nr 349/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że przedmiotem uchwały jest nabycie przez Gminę 

Wejherowo prawa własności nieruchomości położonej we wsi Bolszewo (dz. 532/87), która 

przeznaczona jest po teren drogi publicznej. 

Głos zabrał radny J. Pranga, przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, 

przedstawiając pozytywną opinię dla projektów uchwał: na druku Nr 349/17, Nr 350/17, Nr 

351/17, Nr 353/17.  

Następnie głos zabrał radny S. Bieszk, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Spraw 

Komunalnych, przedstawiając opinię dla dwóch projektów uchwał: na druku Nr 349/17  

i Nr 350/17: „ obydwie uchwały dotyczą nabycia gruntów pod drogę publiczną w Bolszewie, 

nabycie tych gruntów jest uzasadnione, dlatego Komisja opiniuje projekty tych uchwał 

pozytywnie” 

Przewodniczący Rady H. Toma zapytał, czy radni wnoszą zapytania do powyższego projektu 

uchwały. 
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Nikt z radnych nie zabrał głosu. 

Następnie, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały na druku 

Nr 349/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/345/2017 w sprawie: nabycia nieruchomości położonej 

we wsi Bolszewo ,podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”.  

Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

d) nabycia nieruchomości położonej we wsi Bolszewo - DRUK Nr 350/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że przedmiotem uchwały jest nabycie przez Gminę 

Wejherowo prawa własności nieruchomości położonej we wsi Bolszewo na działce nr. 532/61 

wchodzącej w skład ul. Ogrodowej w Bolszewie. Nabycia dokonuje się do gminnego zasobu 

nieruchomości z przeznaczeniem na realizację własnych zadań publicznych.  

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – jak wyżej. 

Opinia Komisji Gospodarczej i Spraw Komunalnych – jak wyżej. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 350/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/346/2017 w sprawie:nabycia nieruchomości położonej we 

wsi Bolszewo, podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

e)wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na okres powyżej 3 lat –  

DRUK Nr 351/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że przedmiotem uchwały jest wyrażenie zgody na 

wydzierżawienie na okres kolejnych 10 lat działki o powierzchni 0,04 ha. Dzierżawcą działki 

jest firma T-Mobile Polska SA., okres dzierżawy wynosił 10 lat i wkrótce ulegnie 

zakończeniu.  

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – jak wyżej. 

Głos zabrał radny R. Głuszko informując, że była to pierwsza antena telefonii komórkowej na 

terenie Gminy Wejherowo. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 351/17. 
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Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/347/2017 w sprawie: nabycia nieruchomości położonej 

we wsi Zbychowo, podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

f) nadania nazwy ulicy w Warszkowie – DRUK Nr 352/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że mapka do uchwały została dołączona, natomiast 

przedmiotem uchwały jest nadanie nazwy ulicy w Warszkowie. Do Urzędu Gminy w 

Wejherowie wpłynął wniosek współwłaścicieli działek o nr. 81/10, 81/11 ( w Warszkowie) o 

nadanie drodze wewnętrznej nazwy ulica Słoneczna.  

Następnie głos zabrał radny S. Bieszk, przewodniczący Komisji Gospodarczej i Spraw 

Komunalnych informując: „ nadanie nazw nowym ulicom należy do obowiązków Gminy, 

dlatego Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt tej uchwały i prosi Radę o jej 

uchwalenie”. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 352/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/348/2017 w sprawie: nadania nazwy ulicy w Warszkowie, 

podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

g)pozbawienia statusu pomnika przyrody – DRUK Nr 353/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że szerokie uzasadnienie zostało dołączone do 

uchwały, której przedmiotem jest pozbawienie statusu pomnika przyrody ( buk rosnący przy 

ul. Maciejkowej w Kąpinie). 

Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska – jak wyżej. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 353/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/349/2017 w sprawie: pozbawienia statusu pomnika 

przyrody, podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
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h) wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na cel publiczny na rzecz 

samorządowej instytucji kultury pod nazwą Biblioteka i Centrum Kultury Gminy Wejherowo, 

nieruchomości gruntowej zabudowanej położonej w Bieszkowicach – DRUK Nr 354/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że wszystkie niezbędne informacje do uchwały zostały 

przedstawione w materiałach. Następnie zapytał, czy jest potrzeba, aby coś poszerzyć bądź 

uzupełnić?  

Nie zgłoszono żadnych uwag.  

Debaty nie było. 

Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały na druku Nr 354/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/350/2017 w sprawie:wyrażenia zgody na przekazanie w 

formie darowizny na cel publiczny na rzecz samorządowej instytucji kultury pod nazwą 

Biblioteka i Centrum Kultury Gminy Wejherowo, nieruchomości gruntowej zabudowanej 

położonej w Bieszkowicach, podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

i) zmiany wieloletniej prognozy finansowej na lata 2017-2028 – DRUK Nr 355/17 

 

Uzasadnienie do powyższej uchwały przedstawił W. Ciemięga, skarbnik gminy, mówiąc: 

Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, w zasadzie pan wójt w swoim wystąpieniu wskazał 

główne i istotne przyczyny zmiany wieloletniej prognozy finansowej. Chodzi o dwa zadania, 

które należy umieścić w wykazie przedsięwzięć tj. „Budowa węzła integracyjnego w 

Gościcinie wraz z trasami dojazdowymi”- tu w budżecie mamy w roku 2017 kwotę 91.090,00 

zł, jako pokrycie wkładu własnego należało w latach 2018-2019 dopisać kwotę 1.525000,00 i 

drugie zadanie, które także ukazało się w wykazie przedsięwzięć tj. „Poprawa efektywności 

energetycznej budynków użyteczności publicznej Gminy Wejherowo” - tu też zadanie jest w 

roku 2017 zapisane w kwocie 51.060,00 zł natomiast na rok 2018 proponuje się Wysokiej 

Radzie zapisanie kwoty 4.260 000,00 zł, jako wkładu własnego. Nie pogorszy to wskaźników 

do obliczenia długu, natomiast zapisanie tych przedsięwzięć umożliwi jutro podpisanie umów 

na dofinansowanie”.  

Głos zabrał K. Wróblewski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów mówiąc: „Komisja 

Budżetu i Finansów przyjmuje uzasadnienie dokonania zmian w wieloletniej prognozie 

finansowej, dodam jeszcze, że oprócz dopisania tych dwóch inwestycji przy tej okazji 
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skarbnik również urealnił na najbliższe lata kwoty dochodów i wydatków po wykonaniu roku 

2016 i planów 2017 roku”  

Przewodniczący obrad zapytał, czy radni wnoszą zapytania do dokumentu. 

Nie wniesiono. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego. Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały  

na druku Nr 355/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/351/2017 w sprawie:zmiany wieloletniej prognozy 

finansowej na lata 2017-2028 podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 

„wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

j) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wejherowo– DRUK Nr 356/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że szczegółowe uzasadnienie do wyżej wymienionej 

uchwały zostało zawarte w materiałach. Przewodniczący następnie zapytał czy radni chcą o 

coś dopytać. 

Głos zabrał radny R. Głuszko prosząc o udzielenie informacji, o co dokładnie chodzi i co jest 

główną przyczyną tego sporu. Następnie zwrócił się do Komisji Rewizyjnej z pytaniem: „ czy 

była próba wysłuchania drugiej strony, czyli osób skarżących i czy jest możliwość jakiegoś 

kompromisu?” 

Głos zabrał wójt informując, że autorem tych wszystkich skarg jest jedna osoba. Skargi te 

wpływają do Urzędu z różnych szczebli administracji publicznej m.in.: ze Starostwa 

Powiatowego, Pomorskiego Urzędu Wojewódzkiego czy Ministerstwa Spraw Wewnętrznych. 

Wójt poinformował, że posiada obszerną dokumentację całej tej sprawy, treści różnych pism, 

natomiast nie ma sensu cytowania tego wszystkiego. W związku z tym wójt zacytował 

ostatnie pismo, które wpłynęło do tut. Urzędu w przedmiotowej sprawie. Autor pisma pisze: „ 

Od 30 lat wspólnie z żoną prowadzimy małą elektrownię wodną. W górnej kondygnacji 

znajduje się nasze mieszkanie, budynek ma ponad 100 lat. Byłem radnym Gminy Wejherowo, 

jedną kadencję przewodniczącym rady. Obecny wójt Gminy Wejherowo konkurował ze mną 

w wyborach, które przegrałem. Po tym fakcie zaczął się strasznie mścić. Utrudnia nam 

działanie elektrowni wodnej a szykany doprowadziły, że w ubiegłym roku przeszedłem udar 

mózgu. Również z winy Gminy Wejherowo w ubiegłym roku został zniszczony kanał 

elektrowni. Kanał został zasypany piaskiem z dróg gminy. Produkcja energii zmalała. Moje 
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interwencje na szczeblu lokalnym doprowadziły, że zaczynamy się bać o własne życie. W 

dniu wczorajszym pracownicy gminy wtargnęli na naszą posesję i przy pomocy drabiny 

weszli na balkon i zerwali nasz baner o nazwie „ Nasza Gmina wroga mieszkańcom”. Wraz z 

żoną wyrwaliśmy im baner to zaczęli się z nami szarpać. Następne najście gminy może 

zakończyć się naszą śmiercią. Jesteśmy z żoną po sześćdziesiątce, żona jest znerwicowana a 

ja obawiam się, że następnego udaru nie przeżyję. Bardzo prosimy o pomoc”. Wójt 

poinformował, że historia jest znacznie dłuższa i wielowątkowa. Wójt odniósł się także do 

sytuacji zdjęcia baneru z posesji Państwa , tłumacząc, że nastąpiła pomyłka i zdjęto 

nie ten baner, co należało.Poruszono także temat kanału i jego eksploatacji oraz pozwoleń 

wodnoprawych. Następnie wójt odniósł się do niesłusznych oskarżeń o to, że mści się na 

rodzinie Państwa . 

Następnie głos zabrał radny R. Głuszko pytając: „czy jest możliwy jakiś kompromis, bo ja nie 

widzę końca tego”. 

Wójt odpowiedział: „Pan  skutecznie oprotestowuje procedurę uzyskania pozwolenia 

wodnoprawnego na odprowadzenie wód z ulicy Brzozowej i o to walczymy już ze dwa lata, 

po to żeby móc wybudować tą ulicę, bo na to czekają mieszkańcy. Najpierw musi zostać 

załatwiony problem wód opadowych. Gmina do momentu uzyskania tej decyzji, w której w 

jakiś sposób zostaną określone granice odpowiedzialności i zadań, praktycznie nie widzimy 

możliwości ani uzasadnienia, żeby Gmina miała tutaj cokolwiek do zrobienia. Wykonaliśmy 

te prace polegające na oczyszczeniu tego piaskownika, dbamy o ten wylot, który tam jest i tak 

naprawdę to tyle”. Wójt poinformował także o piśmie złożonym przez Pana  

dotyczącym określenia wysokości partycypacji w kosztach wykonania robót twierdząc, że p. 

: „ oprotestowując to postępowanie czy tą decyzję pozwolenie wodnoprawne, w 

którym zakres czy możliwość partycypacji gminy miały być określone, nie pozwala, aby taki 

dokument był i żebyśmy mogli zrobić krok do przodu”. 

Głos zabrał radny J. Gaffka mówiąc, że utwardzenie dróg to już jest pomoc ze strony Gminy. 

Na tym dyskusję zakończono. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 356/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/352/2017 w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Wejherowo,  podjęła głosami: 19 „za”, 0 „przeciw”, 2 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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k) rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy Wejherowo– DRUK Nr 357/17 

 

Przewodniczący Rady H. Toma poinformował, że temat skargi jest praktycznie ten sam, co 

w/w, osoba składająca skargę również ta sama. Szczegółowe uzasadnienie do powyższej 

uchwały zostało dołączone do materiałów. Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja 

Rewizyjna zebrała się w pełnym składzie i uznała skargę za bezzasadną w większości 2/3 

głosów i jednym wstrzymującym. 

Następnie głos zabrał wójt Henryk Skwarło, informując o kolejnych skargach wpływających 

do tut. Urzędu. Autorem tych skarg jest p.  podpisując się, jako wiceprezes 

Towarzystwa Ekologicznego w Gościcinie. Następnie Wójt odczytał treść pisma 

skierowanego do Urzędu: „Towarzystwo Ekologiczne powstałe celem zlikwidowania 

ciągłego smrodu unoszącego się z wadliwie wykonanej kanalizacji, jest głęboko 

zaniepokojone nierozwiązanym problemem smrodu w Gościcinie. W kampanii wyborczej 

wójt obiecał rozwiązanie problemu. Teraz zbliżają się następne wybory a smród nie został 

zlikwidowany, lecz odwrotnie stale narasta. Proszę o odpowiedź, co Gmina zrobiła w tej 

sprawie.” Następnie wójt wspomniał o kolejnej korespondencji skierowanej do tut. Urzędu: „ 

Jesteśmy głęboko zaniepokojeni brakiem odpowiedzi na maila z dnia 22.11.2016 r. Bardzo 

prosimy o rychłą odpowiedź.” Wójt poinformował, że odpowiedź na maila została wysłana i 

była następującej treści: „ Z zadowoleniem przyjmujemy powstanie nowego stowarzyszenia, 

które za swój profil działalności obrało problemy ekologiczne w Gminie Wejherowo. Rozwój 

społeczeństwa obywatelskiego leży w interesie ogółu mieszkańców Gminy. Niewątpliwie 

obszar dbałości o środowisko wymaga działań administracyjnych, organizacyjnych, 

inwestycyjnych od władz publicznych, ale największe pole działania jest jednak w sferze 

społecznej m.in. w zakresie edukacji społeczeństwa. W związku z powyższym zwracamy się 

z prośbą o udostępnienie dokumentów rejestrowych towarzystwa oraz jego statutu celem 

nawiązania dalszej korespondencji a także ewentualnej przyszłej współpracy niezbędna jest 

komunikacja ze statutowo umocowanymi przedstawicielami towarzystwa oraz znajomość 

statutowych celów organizacji”. Następnie wójt przedstawił treść innej korespondencji 

skierowanej do Urzędu: „Wójt w kampanii wyborczej obiecał, że rozwiąże śmierdzący 

problem w Gościcinie, do dnia dzisiejszego nic nie zrobiono. Wystąpiliśmy z mailem do 

Wójta, aby nam odpowiedział, co do tej pory zrobił. W odpowiedzi Wójt zażądał dowodu 

rejestracji stowarzyszenia. Gdy ponownie wystąpiliśmy o odpowiedź to otrzymaliśmy 

skandaliczny mail Wójta. Na każdym kroku mieszkańcy są podobnie traktowani. Prosimy o 

zwrócenie uwagi Wójtowi, aby zaczął wypełniać swoje obowiązki samorządowca i służył 
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mieszkańcom a nie ich obrażał”. Następnie wójt przedstawił treść odpowiedzi wysłanej do p. 

 a brzmiała ona tak: „Nawiązując do treści maila z dnia 28.01.2017 r.informującego 

o głębokim zaniepokojeniu Pana Wiceprezesa Gościcińskiego Towarzystwa Ekologicznego 

brakiem odpowiedzi na maila z dnia 22.11.2016 r. wyrażam zdziwienie zaniepokojeniem 

wobec faktu udzielenia Panu odpowiedzi dnia 29.11.2016 r. z zaproszeniem do współpracy w 

zakresie problemów ekologicznych, co jak można domyśleć się z nazwy stowarzyszenie jest 

jego celem” Wójt następnie wyjaśnił, że nie udzielono odpowiedzi tylko na „nerwową i 

bezsensowną niemającą nic wspólnego z meritum reakcję Pana Wiceprezesa”. Wójt odnosząc 

się do kwestii zasadniczej stwierdził, że„ głównym źródłem uciążliwości zapachowych są 

ścieki dowożone do zlewni w Gościcinie, co potwierdza wskazanie Pana Wiceprezesa” 

Następnie wyjaśnił, że „ nie jest wymagana specjalna wiedza ani żadna pogłębiona analiza, 

aby stwierdzić, że jedynym skutecznym rozwiązaniem jest przyłączenie wszystkich 

nieruchomości do sieci kanalizacji sanitarnej, aby było to możliwe musi zostać wybudowana 

odpowiednia infrastruktura. W tym zakresie dzisiejszy pan Wiceprezes, jako były 

samorządowiec, radny a nawet Przewodniczący Rady Gminy miał wyjątkowe możliwości w 

właściwie obowiązek wykazania się kreatywną postawą. Okazuje się, że łatwiej było być 

pasywnym a dziś kwestionować rzeczywistość, chociaż ta rzeczywistość jest również w 

przedmiotowym zakresie zupełnie inna”.  Następnie wójt dla przykładu podał, że „ długość 

sieci kanalizacji sanitarnej w Gminie Wejherowo na początku 2011 r., jako spuścizna okresu 

samorządowej działalności Pana Wiceprezesa wynosiła 20 km, dzisiaj jest pięć razy więcej i 

nadal ma miejsce intensywne inwestowanie”. Następnie wójt odniósł się słowami 

bezpośrednio skierowanymi do Wiceprezesa Stowarzyszenia: „ Panie Wiceprezesie 

Stowarzyszenia, były Samorządowcu trzech kadencji i w tym Przewodniczącym Rady, proszę 

sobie odpowiedzieć, jakie są Pana zasługi i co Pan zrobił, abyto, co dziś zgłasza Pan, jako 

problem nigdy nie wystąpiło. Dlaczego w Gminie Wejherowo budowa kanalizacji nie ruszyła 

i nie była realizowana w tym samym czasie jak w okolicznych samorządach z udziałem 

środków zewnętrznych? Dlaczego akceptował Pan lokalizację punktu zlewnego źle 

zaprojektowanego i jego budowę wbrew opinii fachowców? Jak Pana aktualne działania 

wspierają proces sieci kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy?” Następnie wójt powiedział: 

„w naszej ocenie duże pole działań edukacyjnych dla organizacji pozarządowych otwiera się 

w związku z postępującym w ostatnim czasie skanalizowaniem Gminy Wejherowo. Wielu 

mieszkańców w tym głównie niestety w Gościcinie nie rozumie zasadności podłączenia do 

kanalizacji sanitarnej, jako podstawowego wymogu cywilizacyjnego XXI wieku. Jeżeli 

mieszkańcy gminy będą bez zbędnej zwłoki przyłączać się do budowanej sieci, będzie to 
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skutkowało zmniejszeniem ilości ścieków dowożonych na punkt zlewny a tym samym 

zmniejszało uciążliwości”. Wójt H. Skwarło, podsumowując swoją wypowiedź stwierdził, że 

nikt w żaden sposób nie kwestionował legalności stowarzyszenia, natomiast mnogość skarg, 

które wpływają do tut. Urzędu z różnych instytucji oraz szczebli administracji publicznej 

powoduje, że reakcja wszystkich zaczyna być podobna. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Przewodniczący Rady H. Toma zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały na druku 

Nr 357/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/353/2017 w sprawie: rozpatrzenia skargi na działalność 

Wójta Gminy Wejherowo, podjęła głosami: 19 „za”, 0 „przeciw”,  

2 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

l) zmieniająca uchwałę w sprawie planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego 

nauczycieli, ustalania maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły 

wyższe i zakłady kształcenia nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych 

dofinansowaniem w 2017 roku – DRUK Nr 358/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że w/w uchwała była już procedowana wcześniej. W 

uzasadnieniu uchwały omyłkowo podano, że uchwała wchodzi w życie po upływie 14 dni od 

jej ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Pomorskiego. Przewodniczący obrad 

poinformował, że ta uchwała nie wymaga publikacji i stąd ponownie wraca na wokandę. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego, Przewodniczący Rady H. Toma zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem 

uchwały na druku Nr 358/17. 

 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/354/2017 w sprawie: zmieniająca uchwałę w sprawie 

planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli, ustalania maksymalnej 

kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i zakłady kształcenia 

nauczycieli oraz specjalności i form kształcenia objętych dofinansowaniem w 2017 r. 

,podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujący”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
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m) nabycia nieruchomości położonej we wsi Łężyce- DRUK Nr 359/17 

 

Przewodniczący obrad poinformował, że uchwała dotyczy odpłatnego nabycia przez Gminę 

Wejherowo prawa własności działki (98/30) niezabudowanej położonej we wsi Łężyce. Dla 

przedmiotowej działki nie obowiązuje MPZP i powstała ona z podziału rolnego w 2002 roku. 

Właścicielami działki są osoby fizyczne, które wyraziły zgodę na sprzedaż działki. 

Debaty nad uchwałą nie było. 

Wobec powyższego, Przewodniczący obrad zapytał, kto z radnych jest za przyjęciem uchwały 

na druku Nr 359/17. 

Rada Gminy Uchwałę Nr XXIX/355/2017 w sprawie:nabycia nieruchomości położonej we 

wsi Łężyce podjęła głosami: 21 „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących”. 

Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad.5. Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Radny T. Danilczyk zwrócił się z zapytaniem dotyczącym linii autobusowej nr 3, a konkretnie 

z problemem parkowania autobusu na przystanku autobusowym w Gościcinie. Zgłosił także, 

że prawdopodobnie wystawiono mandaty dla kierowców MZK. 

 

Ad.6. Odpowiedzi na zgłoszone interpelacje i zapytania radnych.  

 

Głos zabrał wójt udzielając odpowiedzi na zapytanie radnego T. Danilczyka: „ pierwszy raz o 

tym słyszę, jestem trochę zdziwiony, że samo MZK nie wystąpiło z tym problemem, jeśli 

rzeczywiście mandat został nałożony na kogoś z kierowców. Oczywiście będziemy 

rozmawiać z MZK i zobaczymy jak ta sytuacja wygląda”. 

 

Ad.7. Wolne wnioski. 

 

Radny R. Głuszko zwrócił się z prośbą o zajęcie się ulicą Fabryczną w Gościcinie, gdyż jest 

w bardzo złym stanie. 

 

Radny A. Czaja odniósł się do pisma, które otrzymał od „Klubu Gospodarna Gmina” tj. 

wezwanie do zaniechania naruszeń dóbr osobistych, które podpisane zostało przez 16 

radnych, Przewodniczącego Rady a także Wójta Henryka Skwarło. Radny poinformował że : 
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„ sytuacja związana jest z nagrywaniem jednej z sesji Rady Gminy Wejherowo przeze mnie 

telefonem komórkowym i robieniem relacji na moim „Facebooku publicznym”. I tutaj w 

piśmie jest napisane, ( zacytuję) że: w sposób całkowicie bezprawny oraz wyłącznie dla 

własnego interesu publicznie wykorzystuje Pan nasz wizerunek, upubliczniając  na różnych 

portalach społecznościowych nagrania z sesji Rady Gminy Wejherowo, czyniąc to w sposób 

wybiórczy, mogący nas ośmieszyć czy tez narazić na utratę zaufania do zajmowanego przez 

nas stanowiska”.      Radny kontynuując dalszą wypowiedź powiedział: „ Szanowne Panie i 

Panowie radni, nie prezentowałem tego w sposób wybiórczy, tylko 54 minuty sesji są 

uwiecznione moim telefonem komórkowym, w trybie ciągłym , to nie były jakieś zlepki, 

montaż, próby udostępniania. Porostu włączyłem i nagrywałem.  Chciałem nadmienić ,że 

przez większości filmu jestem widoczny tylko ja,  radni R. Głuszko oraz S. Laga, którzy nie 

podpisali tego pisma, mimo że mieli taką możliwość”. Radny A. Czaja przeprosił osoby, które 

poczuły się dotknięte tym, że nagrywał swoim telefonem ( który był widoczny) obrady sesji. 

Przyznał się, że złamał  tutaj zapis statutu mówiący o tym, że powinien uzgodnić z 

Przewodniczącym Rady sposób nagrywania obrad sesji Rady Gminy, jednocześnie zaznaczył, 

że:  „Przewodniczący upomniał wówczas a ja wyraziłem pełne zrozumienie  i dlatego dziś nic 

takiego nie robię
”
. Radny A. Czaja w trakcie swojego wystąpienia, zacytował art. 61 

Konstytucji stanowiący o tym, że „Obywatel ma prawo do uzyskiwania informacji o 

działalności organów władzy publicznej oraz osób pełniących funkcje publiczne”.  Następnie 

wyjaśnił, że: „ radny podczas obrad sesji rady gminy jest osobą publiczną, więc ja nie 

naruszam dóbr osobistych, publikuję wizerunek, ale jest to wizerunek osoby publicznej w 

czasie obrad sesji rady gminy. Mało tego, w Statucie Gminy § 10 pkt.1 jest zapisane, że 

Gmina podejmuje działania na rzecz wpierania i upowszechniania idei samorządowej wśród 

mieszkańców, a zwłaszcza wśród młodzieży. Facebook, portale społecznościowe są 

wykorzystywane głównie przez młodzież, dlatego ja też sam tego używam, tych narzędzi. 

Główny Inspektorat Danych Osobowych mówi, że radny podczas obrad jest osoba publiczną i 

to jest tyle w tym temacie. Więc jeżeli ktoś się poczuł urażony to ja mówię, że zrobiłem to 

zgodnie z prawem, mimo, że  złamałem zapis statutu, bo Konstytucja jest aktem nadrzędnym, 

która mówi tutaj o wolności i prawie do uzyskiwania informacji. Mimo wszystko tego błędu 

drugi raz nie powtórzę i skonsultuje z Panem Przewodniczącym. Druga rzecz: jawność to 

władza. Pozdrawiam w tym miejscu Stowarzyszenie Sieć Obywatelską Watchdog Polska, 

Pana Bartosza Wilk, Pana Szymona Osowskiego. Sam byłem aktywnym obywatelem, 

spotykałem się z nimi. Panowie robicie kawał dobrej roboty, bo trzeba edukować 

społeczeństwo obywatelskie. Musimy więcej wiedzieć. Szanowni Państwo Radni, kończąc 
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chciałem powiedzieć, że  kończy się pewna era, nadeszło społeczeństwo informacyjne, 

żyjemy w społeczeństwie informacyjnym, każdy ma telefon lub Internet, wszystko się szybko 

upowszechnia, wiemy co się dzieje w Sejmie i w różnych innych miejscach. Dlatego 

wnioskowałem o imienne głosowanie radnych, żeby każdy mieszkaniec mógł sprawdzić, jak 

radny głosuje, o udostępnianie danych kontaktowych do radnych na stronach 

ogólnodostępnych. Jest numer telefonu, ale nie ma nadal rejonu pracy radnego, a to wiele by 

ułatwiło mieszkańcom. Publiczne sprawozdania radnych ze swoich działalności, to jest 

bardzo fajna sprawa. Sam jeszcze tego nie zrobiłem, ale dopracowuję moje sprawozdanie z 

połowy kadencji, chociaż myślę ,że powinno być co roku. I aktywne włączenie mieszkańców 

w działanie samorządu. Ja tak widzę nowoczesny samorząd. Jakaś zmiana w naszym 

samorządzie lokalnym musi wejść. Dlatego upubliczniłem ten urywek sesji Rady Gminy. Ja 

nie zrobiłem tego ze złości, żeby kogoś ośmieszyć czy żeby siebie wypromować. Chociaż jest 

to promocja mojej osoby również.  Nagrywając sesję chciałem umożliwić innym  łatwiejszy 

dostęp do  moich wypowiedzi
”
. 

Glos zabrał Wójt, który  nawiązując do wypowiedzi radnego R. Głuszko powiedział: „ ulica 

Fabryczna, rzeczywiście, jesteśmy w trakcie uzupełniania ubytków i realizacja jest już 

zlecona”. 

Następnie wójt odniósł się do wypowiedzi radnego A. Czaja, mówiąc, że na zmiany, o 

których wspomniał radny musimy jeszcze poczekać i nie wiadomo, jakie zmiany zostaną 

wprowadzone nam odgórnie. Następnie podkreślił, że „prawo do uzyskiwania informacji to 

nie to samo, co publikowanie, upowszechnianie i to wybranych fragmentów. Także nie ma tu 

żadnych sprzeczności z Konstytucją i nikt Panu tego prawa nie zabiera”. 

 

Głos zabrał Przewodniczący Rady H. Toma wyjaśniając zebranym, że w Statucie napisane 

jest, że wystarczy tylko poinformować Przewodniczącego Rady o nagrywaniu sesji, natomiast 

nie jest wymagane uzyskanie jego zgody. Przewodniczący obrad nie może zabronić 

nagrywania obrad, musi mieć o tym fakcie tylko informacje. Na koniec Przewodniczący 

obrad dodał: „ cieszę się, że radny nagrywa te rzeczy, dlatego że ilość informacji, które 

przedstawia wójt jest bardzo często trudna do zapamiętania w całości i ja tu nie widzę 

problemu”. 

 

Głos w dyskusji zabrał także radny K. Seroczyński nawiązując do sytuacji nagrywania sesji 

telefonem komórkowym mówiąc „ Przewodniczący Rady postępuje zgodnie z przepisami, 

tutaj nie ma do tego zastrzeżeń”. Następnie odniósł się do radnego A. Czaja tłumacząc, że 
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jego zachowanie jest niezrozumiałe mówiąc: „ Pan tu wychodzi w roli takiego edukatora 

społeczeństwa obywatelskiego. Ja to wszystko rozumiem, że ktoś może pewne rzeczy sobie 

interpretować, ale to musi być zgodne z przepisami. A nie jest to zgodne z przepisami. To co 

Pan robi jest zwykłą nadinterpretacją, bo jeżeli sesje są transmitowane przez środki 

masowego przekazu, przeważnie są dwie telewizje, protokół z posiedzenia rady jest dostępny 

w Biurze Rady, to ja nie widzę tutaj naruszenia Konstytucji a te argumenty, które Pan dał, 

jeżeli chodzi o Statut czy Konstytucję mają się nijak do Pana postawy. Wyciąganie instytucji, 

która zajmuje się społeczeństwem obywatelskim, ale społeczeństwem obywatelskim w 

ramach normalności”. Dodał także, że „ to nie jest normalne, jeżeli nie publikuje Pan 

wszystkich wypowiedzi, całej sesji. Kolejna rzecz, jeżeli my się dowiadujemy od innych 

ludzi, że jesteśmy nagrywani na YouTube w ramach tego społeczeństwa obywatelskiego, jest 

to pokazywane, to jest chore. To nie są przepisy , to nie jest społeczeństwo obywatelskie, to 

nie są sprawy komunikacyjne, to jest po prostu chore. Takie postępowanie jest wielce 

naganne i z edukacją społeczeństwa obywatelskiego nie ma nic wspólnego. Nie możesz być 

jako radny jakimś takim watażką regionalnym, który wychodzi i będzie sobie filmiki w 

YouTube puszczał. Tutaj nie chodzi nawet o twoją osobę, bo wtedy ten nasz samorząd i ta 

Rada będą inaczej postrzegane przez takie występy.” Na końcu dodał: „ ja nie zauważyłem w 

ramach edukacji społeczeństwa obywatelskiego takich praktyk w innych samorządach a jeżeli 

są takie to proszę powiedzieć, że to jest jakąś normą”. 

 

W imieniu mieszkańców ulicy Polnej i Krętej głos zabrał radny J. Daniszewski prosząc o 

niewyrażenie zgody na połączenie ulicy Polnej i Krętej przez to  pole, na którym będą 

budowane budynki mieszkalne, w obawie o wzmożony ruch wewnętrzny oraz zatory 

drogowe.  

 

Głos zabrał radny R. Głuszko nawiązując do wypowiedzi radnego A. Czaja. Mówiąc: 

„startując do wyborów na radnego musimy mieć świadomość, że jesteśmy osobami 

publicznymi. Z tego tytułu przysługuje nam z jednej strony ochrona a z drugiej strony 

musimy mieć świadomość, że podlegamy ocenom i krytyce i musimy być na to 

przygotowani”. Radny nie zgodził się także z niektórymi wypowiedziami radnych twierdząc, 

że „ powinniśmy działać publicznie, bez żadnych tajemnic. Nie możemy się burzyć na to. 

Podjęliśmy decyzje o startowaniu w wyborach, zostaliśmy radnymi i mamy dźwigać na 

swoich plecach ten ciężar krytyki nie zawsze słusznej”. 
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Głos zabrał wójt Henryk Skwarło mówiąc: „wszyscy tą świadomość mają i nikt się tej jawnej 

pracy i jawnego postępowania nie boi ”. Na koniec wójt dodał, czy my udajemy czy nie 

wiemy ,że chodzi tutaj o wykorzystanie bez wiedzy i to w sposób wybiórczy i to jest istotą 

problemu”. 

 

Głos zabrał A. Czaja mówiąc: „nawet mieszkaniec może przyjść i nagrywać, po co? Żeby 

było szersze grono odbiorców, to jest cel główny, to jest informacja publiczna, która powinna 

dotrzeć do jak największej ilości osób”. Następnie dodał: „ja się zgadzam, że moje 

zachowanie było naganne w ten sposób, że nie poinformowałem o nagrywaniu radnych, za to 

bardzo Państwa przepraszam”. Na końcu radny dodał: „ ja mam zupełnie inne spojrzenie na 

samorząd, moim zdaniem samorząd i społeczeństwo obywatelskie są bardzo blisko siebie. Ale 

niestety polski samorząd jest jeszcze od tego bardzo daleki, dlatego dobrze, że są takie 

organizacje obywatelskie. Jawność równa się władza, a to co Pan Głuszko mówi – krytyka- 

no ja tutaj się męczę w tej Radzie , to nie jest dla mnie przyjemne, ale ja mówię co myślę. Ja 

rozumiem, że będzie krytyka moich zachowań i wypowiedzi, ale ja po prostu widzę świat 

inaczej ”. 

 

Na końcu Przewodniczący Rady wytłumaczył, że „wręczyłem to pismo poza wszelką 

informacją publiczną, po prostu, żeby Pan radny znał nasze stanowisko, które dotyczy tylko i 

wyłącznie niedopełnienia statutowych zapisów, nie chodzi tu o naganę tylko poinformowanie, 

nic więcej”. 

 

Ad.8. Zakończenie sesji. 

 

Przewodniczący Rady Hubert Toma podziękował wszystkim za uczestnictwo i aktywny 

udział w XXIX Sesji Rady Gminy Wejherowo, po czym zamknął obrady.  

 

Na tym protokół zakończono. 

 
 

Protokołowała:    

Dorota Gessler   

                                                                              


